
Tamb� sÕha rectif icat a Sant Hilari

El conseller Cambray amb alumnes de lÕescola Sant

Josep el novembre passat./ ACN.

LÕaltre dia coment�vem la rectif icaci� a Lloret de lÕHonorable

Conseller Gonz�lez-Cambray (a par tir dÕara lÕHCGC), conseller

dÕEducaci�. Per� nÕhi ha m�s. I aquesta altra situaci� la v�rem viure

el mes de novembre passat. La v�rem viure fa cinc mesos a lÕescola

Sant Josep a Sant Hilari Sacalm.

Quan es va publicar el Decret llei 10/2019, de 28 de maig, del

procediment dÕintegraci� de centres educatius a la xarxa de

titularitat de la Generalitat, aquest centre concer tat de Sant Hilari

va solálicitar immediatament acollir-sÕhi. Evidentment sÕhi havia de

treballar i aix� es va fer, per� tot varen ser obstacles. A Barcelona

no ho volien. Tenen uns n�meros que creuen que amb aix� ja ho tenen tot, per� a Girona �rem uns quants que

v�iem clar que el Sant Josep havia de passar a centre p�blic. Les fam�lies i el professorat insistien i creien que

era la millor soluci� per al centre i per a lÕescolaritzaci� del municipi. Durant tres anys, i malgrat les converses,

reunions i decepcions, pr�cticament no es va avan�ar gens. Evidentment hi havia aspectes organitzatius a

resoldre i estructurals dels edif icis, per� res insalvable. No oblidem, tampoc, que �s un centre concer tat en qu�

la gesti� la por ten les fam�lies i que hist�ricament, a par tir de la seva creaci�, fa m�s de cinquanta anys, va fer

possible que molts alumnes de Sant Hilari poguessin estudiar. En aquells anys seixanta fer el batxiller i seguir

estudis era realment dif�cil. Girona era molt lluny. I no parlem de Barcelona. Tots aquests centres de les

comarques gironines que durant els anys cinquanta i seixanta varen fer aquesta funci� social a les nostres

comarques han estat clau en la formaci� i en millora de molts de nosaltres i �s just recon�ixer-ho.

B�, tornem a lÕinici de curs 2022/23. El depar tament continuava enrocat i no volia que el colálegi Sant Josep

pass�s a p�blic, malgrat la manifesta voluntat de les fam�lies i del professorat. Ni lÕAjuntament aconseguia

canviar la situaci�. Paralálelament, a Barcelona, era possible una soluci� a lÕescola Sant Felip Neri amb un acord

entre lÕAjuntament i el depar tament. I tant de bo que fos aix�. Per� a Sant Hilari no podia �sser. I era un cas

semblant, molt semblant, que feia tres anys que estava esperant i sÕestava patint.

Finalment, el mateix depar tament va planif icar, sense voler, la soluci� f inal. El mes dÕoctubre passat es va

comunicar al centre que perdrien el concer t de tercer dÕESO perqu� nom�s tenien quinze alumnes en aquest

nivell. Tenir quinze alumnes a Sant Hilari no �s el mateix que tenir-los a Sabadell! Aix� compor tava que el centre

perdria un ingr�s de 78.000 euros i els abocava a la fallida. El colálegi Sant Josep no podia tenir n�meros

vermells, com �s obvi, i varen comunicar al depar tament la seguretat del tancament del centre el 31 de

desembre de 2022 ja que no podien seguir amb un d�f icit assegurat i que aniria fent-se m�s gran. Aix� va

encendre tots els llums vermells. SÕhavia dÕactuar immediatament i lÕHCGC Ðp�rit industrial i llicenciat en

m�rquetingÐ ho va fer r�pidament, cosa que va evitar un colálapse a Sant Hilari pel tancament del colálegi Sant

Josep i ho va reconver tir tot plegat en un �xit, per ser, f inalment, el primer centre concer tat de Girona que

passava a p�blic. La millor opci� amb les eleccions municipals al fons. No oblidem, per�, que alumnat,

professorat i fam�lies han estat m�s de tres anys rebent les negatives de Barcelona a la seva reivindicaci� i

havent de patir innecess�riament per una soluci� que al f inal ha estat satisfact�ria. Ells us ho poden corroborar.

En f i, lentitud una altra vegada, i visi� de m�rqueting de lÕHCGC. Rectif ica un altre cop. Potser s� que �s un savi.

Tot plegat, per�, ens mostra una mala manera de funcionar. El que al f inal va ser tan f�cil perqu� lÕHCGC va



veure les orelles al llop hauria estat millor haver-ho estudiat i treballat entre tots Ðfam�lies, docents i

depar tamentÐ i haver-ho resolt abans i evitar molta tensi� i m�s dÕuna ll�grima de decepci� i de r�bia.

Quan la paraula transformaci� sÕutilitza tan i tan sovint valdria la pena aplicar-la en les solucions quotidianes i

facilitar les coses a la gent. Perqu�, jo em pregunto, com �s possible que una cosa que era impossible a principi

de curs i empitjorava al mes dÕoctubre Ðtot retirant un concer t a tercer dÕESOÐ, al mes de novembre feia un gir

copernic� i tot quedava resolt. SÕhavia dÕhaver escoltat la gent des del principi i sÕhavia dÕhaver actuat r�pid. S�n

dues bones medecines per a la nostra administraci� educativa. Sant Hilari es podia haver estalviat un patiment

de tres anys.
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